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Uw brief (kenmerk) 

Geachte heer Visser, 

Met belangstelling heb ik kennis genomen van uw conceptrapport Niet-
belastingontvangsten Raming, beheersing en prikkels van ontvangsten van 
ministeries. Mede namens de minister van I&M en de minister van V&J reageer ik 
hierbij op de uitkomsten van uw onderzoek. 

Conclusies en aanbevelingen 
In het rapport wordt geconcludeerd dat het parlement in de huidige praktijk een 
deel van de reëel te verwachten niet-belastingontvangsten waarvoor vakministers 
budgettaire verantwoordelijkheid dragen, niet kan betrekken bij de besluitvorming 
gedurende het begrotingsjaar. U concludeert dat de ontvangsten per saldo 
structureel hoger zijn dan geraamd, en dat de extra ontvangsten pas laat in het 
jaar zichtbaar worden voor het parlement. Ook concludeert u dat een mogelijke 
verklaring is gelegen in de prikkels die van begrotingsregels uitgaan om 
behoedzaam te ramen. 

U beveelt aan om nader te onderzoeken waar de grootste en meest voorkomende 
meer en minderopbrengsten van de niet-belastingontvangsten precies vandaan 
komen, en om duidelijkheid te verschaffen aan vakministers over de eisen waaraan 
de ramingen van de ontvangsten moeten voldoen. 

Reactie 
Hartelijk dank voor het toesturen van het rapport 'Niet-belastingontvangsten'. Ik 
waardeer het zeer dat u de afgelopen periode dit onderzoek heeft uitgevoerd om 
meer inzicht te verschaffen in niet-belastingontvangsten, in het bijzonder de 
verschillen tussen ramingen en realisaties. 
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Naast de informatie uit uw onderzoek geeft u ook concrete aanbevelingen om het Directie Financieei-
inzicht in niet-belastingontvangsten in de toekomst te verbeteren. Ik volg uw Economische zaken 
aanbeveling om nader te onderzoeken waar de grootste verschillen tussen raming 
en realisatie door worden veroorzaakt. Door de oorzaken van de verschillen te 2o"r7'*ooo'oi73999 
achterhalen kunnen deze ramingen in de toekomst mogelijk worden verbeterd. 
Daarbij zal ook de aanbeveling worden betrokken om meer duidelijkheid te 
verschaffen over de eisen aan de totstandkoming van ramingen. 

Hoogachtend, 

De minister van Financiën, 

J.R.V.A. Dijsselbloem 
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